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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

1. Kent u het bericht ‘Veel kindermisbruik in de jeugdzorg’?1 2 

 

Antwoord 

 Ja, wij kennen het bericht 

 

2. In welke mate is er sprake van kindermisbruik in Zuid-Holland, in respectievelijk 

jeugdtehuizen en pleeggezinnen, dat bij de jeugdzorg bekend is? 

 

Antwoord 

De berichten op nu.nl en nos.nl zijn gebaseerd op onderzoeken die vroegtijdig zijn 

uitgelekt en nog niet afgerond en openbaar zijn. Het betreft twee deelonderzoeken die 

in opdracht van de Commissie Samson zijn uitgevoerd om zicht te krijgen op aard en 

omvang van seksueel misbruik van kinderen in de jeugdzorg die door de overheid in 

een instelling of pleeggezin zijn geplaatst. Het eindrapport inclusief de resultaten van 

alle uitgezette onderzoeken, waaronder de twee genoemde onderzoeken, wordt begin 

oktober 2012 verwacht. De Commissie Samson geeft in een persbericht aan te 

betreuren dat het nog niet afgeronde rapport vroegtijdig naar buiten is gekomen. De 

commissie geeft aan dat het conceptrapport nog besproken wordt met de onder-

zoekers. Daarbij gaat het ondermeer om een aantal fundamentele vragen over de 

betrouwbaarheid van de gegevens en de vraag of ze representatief zijn. 

Op dit moment is niet duidelijk of er in de onderzoeken een uitsplitsing naar provincies 

gemaakt gaat worden, het betreft veel meer een landelijk onderzoek dat een 

algemeen beeld schetst. In welke mate er dus sprake is van kindermisbruik in Zuid-

Holland en om hoeveel jongens en meisjes het gaat is dus niet bekend. Wel ontvangt 

de provincie van de Inspectie Jeugdzorg de reactie op calamiteiten, (incident)-

meldingen en op de sinds eind 2011 ingevoerde halfjaarlijkse incidentenregistratie die 

door de jeugdzorginstellingen en BJz worden opgesteld. Hieronder vallen ook 

meldingen van grensoverschrijdend seksueel gedrag.  

 

                                                           
1 http://www.nu.nl/binnenland/2799771/veel-kindermisbruik-in-jeugdzorg.html 

 
2 http://nos.nl/artikel/368283-kind-in-tehuis-veel-vaker-misbruikt.html 
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3. Om hoeveel jongens en hoeveel meisjes gaat het in Zuid-Holland? 

 

Antwoord 

Zie beantwoording vraag 2. 

 

4. Wat gaat u eraan doen om het daadwerkelijke misbruik beter inzichtelijk te krijgen? 

 

Antwoord 

Aangezien het eindrapport van de Commissie Samson nog niet verschenen is, kunnen 

wij op basis daarvan nog geen maatregelen nemen. Het betreft het eerste grote 

onderzoek naar aard en omvang van seksueel misbruik in de jeugdzorg, daarbij kijkt 

de commissie ook naar maatregelen om misbruik in de jeugdzorg te voorkomen. Wij 

zullen de aanbevelingen van de commissie dan ook zeer serieus nemen en zorg-

dragen voor implementatie van de aanbevelingen binnen de jeugdzorginstellingen die 

onder onze verantwoordelijkheid vallen. 

Anticiperend hierop, omdat ook wij uiteraard zeer geschokt zijn over de berichtgeving, 

zullen wij net als in de afgelopen jaren alles in het werk stellen om hier alert op te zijn 

en misbruik te voorkomen. 

De afgelopen jaren zijn naar aanleiding van het verschijnen van het rapport 'Ruimte en 

grenzen rond seksualiteit' van de Inspectie Jeugdzorg uit 2008 verbeterplannen 

opgesteld door de jeugdzorginstellingen op die punten die volgens de Inspectie 

ontbraken of van onvoldoende of matige kwaliteit waren. Deze verbeterplannen zijn de 

afgelopen jaren doorgevoerd. Alle jeugdzorginstellingen in Zuid-Holland beschikken 

over protocollen en gedragscodes rond melding en aangifte. Jeugdzorginstellingen 

doen er alles aan om het risico op seksueel misbruik zo klein mogelijk te houden door 

de interne signalering te versterken en de problematiek bespreekbaar te maken. 

Vanuit de provincie is de verplichting gesteld dat alle medewerkers binnen de 

jeugdzorginstellingen moeten beschikken over een verklaring omtrent gedrag (VOG), 

dit is ook onderdeel van de subsidieregeling jeugdzorg. De Zuid-Hollandse instellingen 

vinden dit ook belangrijk en hanteren de VOG als criterium voor aanstelling. 

 

5. Welke maatregelen gaat u nemen om dit kindermisbruik in de toekomst zoveel 

mogelijk te voorkomen en kinderen beter hiertegen te beschermen? 

 

Antwoord 

Gezien de ernstige geluiden die naar buiten zijn gekomen zullen wij dit onderwerp, 

vooruitlopend op het uitkomen van het rapport van de Commissie Samson, alvast 

nadrukkelijk agenderen in kwartaalgesprekken met de jeugdzorginstellingen en BJz en 

via het bestuurlijk overleg met de PSJ om samen met de jeugdzorginstellingen te 

bekijken hoe het probleem zichtbaarder gemaakt kan worden en of er en zo ja welke 

maatregelen nodig zijn om de veiligheid van kwetsbare kinderen in de jeugdzorg 

verder te verbeteren.  

 

6. Welke hulp gaat u bieden aan kinderen die in de jeugdzorg zijn misbruikt?  

 

Antwoord 

Jeugdzorg Nederland (brancheorganisatie voor jeugdzorginstellingen in Nederland) en 

de aangesloten jeugdzorginstellingen hebben gemeld klaar te staan om slachtoffers te 

helpen en te begeleiden. 



 

 

Pagina 3/3 

 

Als planner en financier van de jeugdzorg in Zuid-Holland verlenen wij zelf geen hulp. 

Wel maken wij met de Zuid-Hollandse jeugdzorginstellingen afspraken via de reguliere 

kwartaalgesprekken en het bestuurlijk overleg met de PSJ dat hulp aan slachtoffers 

binnen Zuid-Holland, naar behoefte, ook wordt aangeboden door onze jeugdzorg-

instellingen. Zonodig worden de Zuid-Hollandse jeugdzorginstellingen hierop 

aangesproken. 

 

7. Welke extra maatregelen gaat u bieden om een hogere mate van veiligheid te bieden 

aan juist kwetsbare kinderen in de jeugdzorg? 

 

Antwoord 

Zie beantwoording vraag 4 en 5. 

 

 

Den Haag, 29 mei 2012           

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

secretaris,                                     voorzitter, 

 

mw. drs. J.A.M. Hilgersom            J. Franssen 

 

 


